

## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

### 一、教育目標：

1. 培育文化資產保存維護規劃設計人才
  2. 培育具備經營管理與維護之古蹟、歷史建築空間管理與企劃實務操作人才
  3. 培育具備修復能力之古蹟、歷史建築與文物保存修復操作人才
- A. Develop expertise in the planning and design of strategies for the preservation and maintenance of cultural assets.  
B. Cultivate practical and operational proficiency in the management and planning of monuments and historic buildings, equipping students with the capability to effectively oversee and maintain these structures.  
C. Foster operational competence, emphasizing skills in the restoration of monuments, historic buildings, and cultural relics.

### 二、專業核心能力綱目：

1. 具備建築與空間調查與規劃能力：建築測繪、田野調查、模型製作等
  2. 具備空間管理與維護能力：經營管理、空間展示、管理維護等
  3. 具有文化資產文物檢視能力：文物調查、文物檢視、文物修復等
  4. 具有文化資產整合設計之能力：綜合相關文化資產調查與應用之能力。
- A. Possess proficiency in architectural and spatial investigation and planning, including skills in architectural mapping, field survey, modeling, etc.  
B. Demonstrate capabilities in spatial management and maintenance, encompassing operations management, spatial display, and facility management, among others.  
C. Exhibit the ability to examine and assess cultural assets and relics through activities such as cultural relics investigation, examination, and restoration.  
D. Showcase the skill to integrate and design cultural assets, including the capacity to survey, analyze, and apply relevant cultural assets in a design context.

### 三、畢業學分數：128學分

授予學位：文化資產學學士 Bachelor of Arts in Culture Heritage (B. A.)

修習類別：【除修習下列基本學分數外，如未達畢業總學分數部分，得於本學制內課程自由修習。】

### 修課學分規定：

1. 除修習下列基本學分數外，如未達畢業總學分數部分，得於本學制內課程自由修習。
2. 依學則規定，高中畢業年級相當於國內高級中等學校二年級之國外或香港澳門地區同級同類學校畢業生入學者，除畢業學分數外，應補修學分數下限至少12 學分(本校本學制之專業科目)。

Graduation Credits: 128

Degree Awarded: Bachelor of Arts in Cultural Heritage Course credit regulations:

- A. In addition to the following core credits, students who have not completed the total credits for graduation will be allowed to take courses within this program freely.

## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

B. In adherence to the regulations of the academic system, students who have graduated from similar institutions in foreign countries, Hong Kong, or Macao, and possess high school graduation grades equivalent to the second year of a domestic senior secondary school in Taiwan, are required to complete a minimum of 12 additional credits. These credits must be earned in the professional subjects of the university's own academic system, in addition to meeting the standard credit requirements for graduation.

修習領域類別 course classification				
分組 section	領域 discipline	類別 category	學分 credit	說明 instruction
	共同課程	校內專業實習	0	
	General course	Internship on-campus		
	通識課程	人文	6	大一~大四修畢 Completed from Year 1 to Year 4
	Liberal education courses	Humanities		
	通識課程	社會	6	大一~大四修畢 Completed from Year 1 to Year 4
	Liberal education courses	Sociology		
	通識課程	自然科技	4	大一~大四修畢 Completed from Year 1 to Year 4
	Liberal education courses	Science and Technology		
	通識課程	共同語文	6	大一修畢 Year 1 Required
	Liberal education courses	Common Language		
	通識課程	跨領域整合	4	大一~大四修畢 Completed from Year 1 to Year 4
	Liberal education courses	Interdisciplinary		

## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

修習領域類別 course classification				
分組 section	領域 discipline	類別 category	學分 credit	說明 instruction
	專業科目	專必修	43	建築與修復組：43 文物與保存組：43
	Specialized subject	Bachelor Required		
	專業科目	專選修	49	採列跨校、院、系、中心、學程（不含教育學程）之課程，至多11學分。 Courses can be taken from inter-university, inter-college, inter-department, inter-research center and inter-program (excluding the education Program) with a maximum of 11 credits.
	Specialized subject	Bachelor Optional		
	體育課程	體育必修	2	
	Physical education course	PE Required		
	體育課程	體育選修	4	
	Physical education course	PE Optional		
	跨域選修課程	跨校、院、系課程	4	
	Interdisciplinary elective course	Inter-school, college, department		

## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

### 【其他規範】

其它畢業相關規定(畢業門檻等)：

- (一) 二年級下學期結束前進行「分組」選課，分為「建築與修復組」、「文物與保存組」，每人以選1個組別主修為原則。
- (二) 『建築與修護專題及建築與修護畢業製作(一)、(二)』、『修復計畫(一)、(二)』、『文物與保存專題及文物與保存畢業製作(一)、(二)』，採分組上課且擋修課程，需每學期課程修過後才可繼續修下學期課程。
- (三) 學生畢業前需通過全民英語能力分級檢定測驗(GEPT)中級初試(含)以上或同等檢定標準。

其他語言能力對照表：

法語鑑定文憑\*(DELF/DALF)：DELF B1 DELF Pro B1

法語能力測驗\*(TCF)：300-399分

德語(Goethe Institut主辦考試)：Goethe-Zertifikat B1

俄語(TORFK)：Level 2 Threshold

西語(DELE)：B1(進階級)

義大利語(CILS)：B1 Intermediate

韓語(TOPIK)：中級3級

日本語檢定(JLPT)：N3

越南語：中級240-319分

The Regulations for Graduation:

1. At the end of the second semester in the second year, students will be required to select courses based on the division between the Architecture and Conservation Division and the Relic and Preservation Division. Each student will choose one of the divisions corresponding to their major.

2. In Architecture and Conservation Practice, Architecture and Conservation Senior Project (I & II), Conservation Project (I & II), Relic and Preservation Practice, and Relic and Preservation Senior Project (I & II), students will receive instruction tailored to the specific divisions of the program. They are required to complete these courses each semester before advancing to the subsequent semester's curriculum.

3. Students must pass the intermediate-level preliminary stage of the General English Proficiency Test (GEPT) or its equivalent before graduation. Language Exam with Their CEFR Alignments:

DELF/DALF: DELF B1 DELF Pro B1

TCF: 300-399

GOETHE-ZERTIFIKAT: B1

TORFK: Level 2 Threshold

DELE: DELE B1

CILS: B1 Intermediate

TOPIK: 3

## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

TOPIK: Level 3

JLPT: N3

IVPT: Level B 240-319

輔系、雙主修規範：

輔系：必修20學分。

雙主修：必修43學分。「建築與修復組」、「文物與保存組」，分組之必修課程至少選1個組別為原則。

Rules on Minors and Double Majors:

Minors: Completion of 20 credits is required.

Double Majors: Completion of 43 credits is required. This program is divided into the Architecture Conservation Division and the Relic and Preservation Division. Students are required to choose and complete the mandatory courses from one of these two divisions.

## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

共同必修課程 general compulsory course																		
組別 section	類別 category	課程分級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一年 Year 1		第二年 Year 2		第三年 Year 3		第四年 Year 4		輔系	雙主修 double-major	補修 retake	備註 remarks	
						上	下	上	下	上	下	上	下					
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall					
	服務學習		專業實習A	0	1			0										
	Service Learning		Professional Project Practical Training A															
	服務學習		專業實習B	0	1			0										
	Service Learning		Professional Project Practical Training B															
專業必修課程 specialized compulsory course																		
組別 section	類別 category	課程分級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一年 Year 1		第二年 Year 2		第三年 Year 3		第四年 Year 4		輔系	雙主修 double-major	補修 retake	備註 remarks	
						上	下	上	下	上	下	上	下					
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall					
	專必修	ACC111	文化資產概論	2	2	2								輔必	雙必			
	Bachelor Required		Introduction to Cultural Heritage															
	專必修	ACC121	建築概論	2	2	2								輔必	雙必			
	Bachelor Required		Introduction to Architecture															
	專必修	ACC101	圖學(一)	2	2	2								輔必	雙必			
	Bachelor Required		Architectural Drawing(1)															









## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

分組必修課程 section compulsory course																	
組別 section	類別 category	課程分級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一年 Year 1		第二年 Year 2		第三年 Year 3		第四年 Year 4		輔系	雙主修 double-major	補修 retake	備註 remarks
						上	下	上	下	上	下	上	下				
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall				
	專組必修	ACC351	修復計畫(二)	2	2							2			雙必		建築與修復組專業必修
	Bachelor Group Required		Conservation Project II														

專業選修課程 specialized elective course																	
組別 section	類別 category	課程分級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一年 Year 1		第二年 Year 2		第三年 Year 3		第四年 Year 4		輔系	雙主修 double-major	補修 retake	備註 remarks
						上	下	上	下	上	下	上	下				
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall				
	專選修	ACC103	USR潛力文化資產踏查	2	2	2											
	Bachelor Optional		USR Potential Cultural Heritage Scouting														
	專選修	ACC191	建築藝術修復概論	2	2	2											
	Bachelor Optional		Architectural Art Restoration Concept														
	專選修	ACC193	設計表達	2	2	2											
	Bachelor Optional		Design Communication														
	專選修	ACC171	無機材質文物修護概論(一)	3	3	3											
	Bachelor Optional		Introduction to Inorganic Material Artifacts Preservation														











## 113學年度日間學士班亞太建築空間與文物保存學士學位學程科目學分表

專業選修課程 specialized elective course																	
組別 section	類別 category	課程分 級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一 學年 Year 1		第二 學年 Year 2		第三 學年 Year 3		第四 學年 Year 4		輔系	雙 主 修 double-major	補 修 retake	備註 remarks
						上	下	上	下	上	下	上	下				
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall				
	專選修	ACC431	修護移地教學(四)	2	2							2					
	Bachelor Optional		Off-Campus Study of Conservation IV														
	專選修	ACC491	設計實務管理	2	2							2					
	Bachelor Optional		Practical Design Practice														